
Oświadczenie złożone 

przez senatora Wojciecha Koniecznego 

na 54. posiedzeniu Senatu 

w dniu 29 listopada 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra aktywów państwowych Jacka Sasina 

Szanowny Panie Ministrze! 

Bardzo dziękuję za wyczerpujące informacje dotyczące spółek Energa SA oraz PKN Orlen SA, nie 

otrzymałem jednak odpowiedzi na zadane pytania. Ze względu na to, że minister aktywów państwowych jest 

posiadaczem 100% akcji w PKN Orlen SA, ma możliwość sprawowania nadzoru nad działaniami zarządu. 

W związku z tym ponownie proszę o udzielenie odpowiedzi na następujące pytania. 

1. W ilu przypadkach, na terenie całej Polski, doszło do podobnej sytuacji, mianowicie wystosowania 

przez potencjalnego dostawcę energii, tj. państwową spółkę Energa Obrót SA, żądania wykreślenia z listy 

odbiorców publicznego zakładu opieki zdrowotnej? 

2. Czy w przypadku braku możliwości wyłonienia dostawcy energii elektrycznej dla szpitala w stosow-

nym postępowaniu tzw. dostawca rezerwowy będzie zobowiązany do utrzymania obecnej ceny energii oraz 

jak ewentualnie będzie kształtowała się cena energii w przyszłym roku? 

Nadmieniam, że przetarg został ponownie ogłoszony i żadna ze spółek do niego nie przystąpiła. 

Pragnę zadać także dodatkowe pytanie: czy zdaniem ministra aktywów państwowych za obiektywny po-

wód, przez który spółka państwowa odmawia dostarczania energii szpitalowi, można uznać fakt, że dany 

szpital jest zadłużony? Przypominam, że obecnie w Polsce szpitale są zadłużone na ok. 20 miliardów zł. Czy 

więc ze wszystkimi zadłużonymi szpitalami nie będą zawierane umowy na dostarczanie energii elektrycznej? 

Uprzejmie proszę o zajęcie stanowiska i odpowiedź na zadane pytania. 

Wojciech Konieczny 

 

 


